
Verslag parochieavond 24 oktober 2023 

* in het blauw zijn door het bestuur tijdens de bestuursvergadering van 7 november verduidelijkingen toegevoegd 

1. Opening 

AvdH opent de parochieavond met een Weesgegroet en een stuk uit een preek van de H. Augustinus. 

 

2. Financieel Overzicht   

AK geeft een toelichting op rekening en een verantwoordingen voor het jaar 2022 zoals die zijn ingediend 

bij het bisdom. De gepresenteerde cijfers staan ook in de folders van de actie kerkbalans en de ANBI 

overzichten waarnaar gelinkt wordt vanaf de MeerLiede website. 

Het eigen vermogen van de H. Adalbertus parochie ging terug van 511k naar 505k. Dit is ontstaan door 

een correctie herwaardering onroerend goed en koersverlies op effecten. De parochies beleggen bij het 

bisdom en 2022 was een slecht jaar daarvoor. We gaan langzaam naar beneden wat de parochie H. 

Adalbertus betreft. 

Het eigen vermogen van de H. Jacobus de Meerdere parochie ging van 909k naar 568k. Dit is ontstaan 

door boekverlies op het onroerend goed (verbouwing van de pastorie van 170k), koersverschil effecten 

(negatief resultaat van 33.565 euro). 

Het eigen vermogen van de H. Augustinus parochie is aanzienlijk hoger. Het neemt toe van 1.894k naar 

1.942k. Dit komt door herwaardering onroerend goed. Het koersverschil effecten is echter ook hier 

negatief. 

Het eigen vermogen van O.L.V. Geboorte parochie is eind 2021 het laagst van de 4 parochies; 161k en zakt 

naar 140k. In 2023 heeft de parochie een stuk grond aan de Osdorperweg verkocht. (verduidelijking vanuit 

bestuur: In maart 2023 heeft de parochie 2 bouwkavels aan de Osdorperweg verkocht.) Er moet een groot 

gedeelte afgedragen worden aan het bisdom, maar het eigen vermogen gaat hierdoor wel flink omhoog. 

(verduidelijking vanuit het bestuur: 3% aan het Bisdom en 10% aan armlastige parochies binnen het 

Bisdom.) 

AK maakt zicht wel grote zorgen over de gezamenlijke begroting van 2024. Voor MeerLiede is een nadelig 

saldo van 133k verwacht. Energie is hier een belangrijke factor in (100k). Er moet gekeken worden of we 

hier wat aan kunnen doen. (opmerking vanuit het bestuur: de hoge energiekosten betreffen het jaar 2022. 

Nu zijn de kosten veel lager.) 

a. P geeft aan dat de verwarming in de kerk in Halfweg niet goed is afgesteld. Afgelopen zondag 

werd er de hele tijd koude lucht geblazen. P denkt dat hier ook naar gekeken moet worden. 

 

3. Fusieplan   
Avdh geeft aan dat er tijdens de vorige parochieavond al veel gezegd en gesproken is, maar dat er in de 

periode daarna ook nog veel is uitgewisseld via het parochieblad en de nieuwsbrief. AvdH denkt dat 

iedereen inmiddels wel gewend is aan het idee zonder dat we precies weten waar het allemaal op 

aankomt. 

AvdH geeft aan dat hij als kanselier van het bisdom decreten opstelt. Vandaag ging dat over een fusie en 

een kerksluiting. De fusie ging over het samengaan van twee parochies per 1 januari 2024; precies wat we 

vandaag willen bespreken. Het onttrekken aan de eredienst is in MeerLiede niet aan de orde, maar dat 

speelt in het bisdom ook. Het idee van de fusie is dat we elkaar “steviger kunnen vasthouden”. 

We moeten groeien naar een eenheid die maakt dat als het wel zover komt, zorgt dat er wel een kerk is 

(een parochiekerk). Bij een fusie is er een hoofdkerk, Halfweg in dit geval, en de bedoeling is dat die echt 

niet dicht gaat. We verzekeren met de fusie, dat de kerk in Halfweg ook in de toekomst open blijft. Daar is 

de steun van heel MeerLiede bij nodig. Dit betekent niet dat de andere kerken dicht gaan. We staan er 

financieel gezegd goed voor; dat is niet een reden om een kerk te sluiten. 



We vragen de bisschop om per 1 januari de stap te zetten naar één parochie; een hoofdkerk en drie 

ondersteunende kerken. In andere regio’s van ons bisdom zijn de zaken niet zo rooskleurig, maar hier 

hebben we te maken met vier parochies met een positief financieel saldo en een elan waarvan je kan 

zeggen dat we ook in de toekomst nog een tijd vooruit kunnen. 

Voor de fusie moeten we één bestuur hebben, één financieel beheer waardoor “alles in elkaar kan worden 

geschoven” en een pastorale eenheid. 

AvdH geeft ook aan dat er een nieuwe ontwikkeling is die vorige maand pas zichtbaar is geworden. Tien 

jaar geleden zou MeerLiede niet vier, maar vijf parochies hebben; naast deze vier ook de parochie van 

Badhoevedorp. Dat is toen uiteindelijk niet gebeurd, maar het bestuur van Badhoevedorp heeft nu 

gevraagd om aansluiting te vinden bij MeerLiede. Aangezien die ontwikkeling er al was en ook goed is voor 

het pastoraat (grotere groepen communicanten en vormelingen) en omdat het bisdom erachter staat 

heeft het bestuur gemeend daarop volmondig ja te moeten zeggen. Dit betekent niet dat Badhoevedorp 

per 1 januari ook met de parochies zou moeten fuseren; dat zou iets te kort dag zijn. Wat wel gaat 

gebeuren is dat ze met ons gaan samenwerken. Waar we nu een samenwerkingsverband van vier 

parochies hebben zouden we per 1 januari een samenwerkingsverband hebben van één grote gefuseerde 

parochie en de parochie van Badhoevedorp. Badhoevedorp is financieel gezien geen ballast voor de 

nieuwe parochie in oprichting, maar een welkome aanvulling. Badhoevedorp gaat pastoraal een grotere 

samenwerking met MeerLiede aan. Het ligt daarna voor de hand dat ze ook opschuiven naar een fusie, 

maar nog niet per 1 januari, maar als alles goed gaat een jaar later. 

 

a. P geeft aan nog niets gehoord te hebben over het fusieplan. Waar staan we nu? Waar gaan we 

naartoe? Wat zijn de voordelen? Wat zijn de nadelen? Welke opties zijn er afgewogen? 

AvdH verwijst naar wat er vorig jaar door de vicevoorzitter naar voren is gebracht. 

P stelt dat het fusieplan getoond kan worden als dat vorig jaar al gepresenteerd is. P mist een 

presentatie van een fusieplan. 

AvdH geeft aan dat het bestuur beoogt dat de kerkgelegenheden hun eigen identiteit behouden 

en herhaalt dat er geen sluiting plaatsvindt. Het bestuur wil wel graag meer communicanten, 

meer vormelingen en meer vieringen samen zien. Dat zou moeten op een manier waarop we 

onze afzonderlijke capaciteiten voor elkaar inzetten. 

Meerdere parochianen stellen dat dit al gebeurt in het samenwerkingsverband en dat daar 

geen fusie voor nodig is. 

AvdH stelt dat de fusie slechts een verlengde is van waar we al jaren mee bezig zijn; het is een 

natuurlijk vervolg op wat we nu al doen. 

 

b. P noemt de gang langs de notaris 

AvdH geeft aan dat nadat het fusiedecreet door de bisschop is ondertekend er de parochie 

binnen een half jaar notarieel, via het Nederlands recht opnieuw zal moeten worden vastgesteld. 

Dit vraagt ook een aanpassing in de statuten. 

 

c. P vraagt wat het voordeel van de fusie is 

AvdH vertelt dat we tot één financiële verantwoording gaan en dat, dat financieel gezien een 

voordeel is. 

P geeft aan dat met één rekening de baten en lasten niet veranderen en vraagt zich af waarom 

we naar een ander systeem moeten. 

AvdH noemt een samenwerking waarin de parochianen niet alleen naar hun eigen kerk gaan. 

Daarbij noemt hij dat voor grote uitgaven een bisschoppelijke machtiging nodig is. Het beleid van 

het bisdom is dat je aan moet geven welke kerken toekomstbestendig zijn en zo’n machtiging 

mogen krijgen. In het geval van Halfweg zal het betekenen dat het makkelijker zal zijn om een 



bisschoppelijke machtiging te krijgen. Voor de anderen zal per geval gekeken worden wat de 

toekomstbestendigheid is. 

 

d. P geeft aan dat we 4 parochies hebben die allemaal langzaam financieel naar beneden gaan 

(financiële middelen hebben we straks niet meer). P vraagt zich af of als we straks nog maar 

één kerk zouden hebben, of de mensen uit Spaarndam en Vijfhuizen dan naar Halfweg zouden 

komen voor missen. 

Andere aanwezige parochianen geven aan dat ze dat niet gaan doen. 

P geeft aan dat dan op zondagmorgen de kachel wordt aangestoken voor 35 mensen. Hij vraagt 

zich af waar het geld vandaan komt. Komt dat bij het bisdom vandaan? Het aantal mensen 

loopt terug en we kunnen niet alles blijven betalen. P stelt dat als er in één kerk samen wordt 

gekomen dat dit veel geld scheelt. 

AvdH erkent dat dit een reële zorg is. Hij stelt ook dat dit het in de zomer geen probleem moet 

zijn om in de afzonderlijke kerken samen te komen omdat er dan niet veel verwarmd hoeft te 

worden. (opmerking vanuit het bestuur: de hoge energiekosten betreffen het jaar 2022. Nu zijn de 

kosten veel lager.) 

P vraagt zich af of de kachel ook nog aan moet om een groot gebouw warm te stoken wanneer 

er op woensdag 7 mensen aanwezig zijn. 

AvdH denkt dat het verstandig is om een keuze te maken hoe hoog de verwarming aan moet. 

P geeft aan dat ook als Vijfhuizen de hoofdkerk zou worden, de mensen in Zwanenburg 

misschien in eerste instantie wel komen, maar als het slecht weer is toch voor de tv gaan 

kijken. “De kerk moet levend blijven; dat kan je niet met een paar mensen in een afgelegen 

gebied doen”. 

AvdH geeft aan dat de energiekosten een reële zorg zijn en dat we daar in de toekomst zeker 

verder over moeten kunnen praten, maar dat mensen hun eigen honk ook niet op willen geven. 

In geval van een uitvaart moeten mensen vanuit hun eigen kerk begraven kunnen worden. 

Een mogelijkheid om energie te besparen is om het te doen zoals nu in Haarlemmerliede en 

Spaarndam; dat in beide kerken om de week een viering is. Dit betekent niet dat iedere steunkerk 

zijn eigen waarde niet zou moeten kunnen houden. 

 

AvdH geeft nogmaals aan dat de fusie erop gericht is om geen kerken te sluiten. Op het moment 

dat je een kerk sluit verlies je mensen, dat moeten we tot een hoge prijs zien te voorkomen. We 

moeten wel reëel zijn en kijken hoe we dit op de lange duur verder gaan leiden. Mocht het leiden 

tot een conclusie dat een kerk teveel gaan kosten (niet de dagelijkse kosten, maar bijvoorbeeld 

een nieuw dak of een enorme investering), dan moet dit opnieuw bekeken worden met de 

mensen ter plaatse. Dit is nu echter niet aan de orde.  

 

4. Naamgeving  

HK geeft aan dat er bij de start van een nieuwe parochie ook een nieuwe parochienaam moet komen. 

Omdat de bestaande kerken zo lang mogelijk open blijven kunnen we niet een van de namen van deze 

parochiekerken gebruiken, de kerken behouden namelijk hun naam. In het parochieblad is een oproep 

gedaan om een suggestie te doen voor een nieuwe naam. Het aantal suggesties viel het bestuur een 

beetje tegen. In totaal hebben er 15 mensen gereageerd. De beslissingsbevoegdheid over de nieuwe 

parochienaam ligt bij de bisschop. Omdat de bisschop heeft aangegeven dat de nieuwe naam geen 

geografische naam mag zijn vallen een aantal suggesties af. De voorkeur gaat uit naar de naam van een 

heilige. De bisschop wil verder voorkomen dat de ene naam heel vaak voorkomt en andere namen geheel 

verdwijnen. Op basis hiervan heeft het bestuur gemeend om de bisschop voor te stellen de naam “St. 

Gertrudis” in overweging te nemen. Alle drie de voorstellen voor deze naam hadden een uitgebreide 

toelichting met eenzelfde strekking.  



De vanuit de middeleeuwen stammende kerk in Spaarnwoude was naar deze heilige vernoemd 

(tegenwoordig beter bekent als de stompe toren). De basis voor de godsdienst in onze regio is daar 

gelegd. Ook de niet meer in functie zijnde kerk in Ruigoord was aan St. Gertrudis gewijd. 

HK geeft aan dat het bestuur hoopt dat de parochianen zich ook kunnen vinden in het voorstel dat het 

bestuur aan de bisschop gaat doen. 

 

5. Bouwkundige informatie  

GN vertelt dat het vroegere “gebouwenplan” volgens het bisdom een “visiedocument kerkgebouwen” 

moet zijn, in combinatie met de vitaliteitsscan van de gefuseerde parochie.  

De vitaliteitsscan is opgebouwd uit verschillende hoofdstukken; het pastoraat, kenmerken van de 

gebouwen en de financiële situatie. 

GN geeft aan dat de fusie niet zal leiden tot kerksluitingen, mede gelet op het feit dat de parochies 

financieel gezond zijn en het aantal actieve vrijwilligers in de parochies. Er zijn door het bestuur inmiddels 

wel keuzes gemaakt voor een centrale kerk en steunkerken; de centrale kerk wordt de O.L.V. Geboorte 

kerk in Halfweg, de overige kerken in Haarlemmerliede, Spaarndam en Vijfhuizen worden steunkerken. 

Door de fusie gaat het eigendom van alle gebouwen en gronden van rechtswege over op de nieuwe 

parochie. Het parochiebestuur van de nieuwe parochie is verantwoordelijk voor het beheer van alle 

kerkgebouwen en overige gebouwen/gronden. Dit is vandaag de dag eigenlijk ook al van toepassing.  

GN stelt dat een belangrijk punt is dat door het terugbrengen van de eigendommen en gestructureerd 

beheer, waardoor er een bestuurlijke last wordt weggenomen. Op deze wijze kan er meer aandacht 

gegeven worden aan pastorale zaken, waar parochies tenslotte voor in het leven geroepen zijn.  

Naar aanleiding van dit punt laat GN de verkopen in de afgelopen jaren binnen MeerLiede zien: 

- in Halfweg verkoop pastoriewoningen, ontmoetingsruimte, kosterswoning en diverse delen van het 

kerkterrein (alles woningbouw) en recent de verkoop van 2 woningbouwkavels aan de Osdorperweg. 

- in Haarlemmerliede de verkoop van het voormalige Zusterhuis en de gedeelde andere functie van de 

pastorie (60% wordt gebruikt door de broeders van het stille leven, 40% door de parochie). 

- in Vijfhuizen het omzetten van 2 eeuwigdurende pachtcontracten in één pachtcontract voor vijf jaar aan 

de Kromme Spieringweg. 

Verder wordt in het  “gebouwenplan” een overzicht gegeven van de nog overgebleven opstallen en 

gronden van de vier parochies, evenals de gebruikssituatie per 1 januari 2024 wanneer die gefuseerd zijn 

tot één parochie. Daarnaast wordt de onderhoudsstaat van de gebouwen in het  “gebouwenplan” belicht 

en de daaruit voortvloeiende kosten begroot. Deze actie staat aan het eind van dit jaar gepland. De offerte 

daarvoor is al binnen. De vier parochies worden daarbij lokaal betrokken.  

 

a. P vraagt zich af of de pastorie van Haarlemmerliede als klooster of als pastorie moet worden 

beschouwd en hoe het bisdom daartegenaan kijkt. Ook vraagt P zich af hoe dat in de toekomst 

gefinancierd wordt. Verder vraagt P zich af hoe “De Stoep” verder in de plannen terug komt. 

GN geeft aan dat “De Stoep” eigendom is van de parochie. Er is verder een huurovereenkomst 

getekend met inachtneming van het bisdom met betrekking tot het klooster / de pastorie. 

P vraagt zich af of het klooster zelfstandig is en later niet ten laste komt van de parochie. 

Volgens GN brengt het klooster alleen maar op; er is de huuropbrengst en onderling hebben de 

zittende kloosterlingen een gebruikersovereenkomst. Dit is dus geen financieel probleem voor de 

parochie. 

 

6. Vragen/Discussie 

a. P heeft afgelopen zondag oecumenische viering in de PKN kerk bijgewoond, voorgegaan door 

de dominee en Jose Pijnaker. Er mistte een priester, terwijl op de livestream te zien was dat er 

in de eucharistieviering in de R.K. kerk twee voorgangers waren met weinig mensen aanwezig. 



P vraagt waar de eenheid is.  

JP geeft aan dat het ook voor haar verbazingwekkend was; een week van tevoren werd zij 

ingelicht dat ze voor moet gaan. Er wordt nog verder over gesproken; de discussie is nog niet 

gesloten. We hebben het over een fusie, maar de oecumenen horen daar zeker ook bij. 

 

b. P geeft aan dat er jarenlang een seniorenpastoraat is geweest in Spaarndam en dat dat erg 

goed liep, maar op een gegeven moment is gestopt door een gebrek aan vrijwilligers. De vraag 

is of, aangezien er met alle parochies meer vrijwilligers zijn, er een mogelijkheid is om het 

seniorenpastoraat nieuw leven in te blazen. 

AvdH onderstreept belang van het seniorenpastoraat. Er moet over de grenzen van locaties heen 

gekeken moet worden om te kijken of we het nieuw leven in kunnen blazen. 

 

c. P heeft een vraag aan de bouwkundige. Betekent “terugbrengen eigendommen naar 

gestructureerd beheer” dat we alle landerijen gaan teruggeven aan de families? 

GN geeft aan dat hij de pachtcontracten die in Vijfhuizen zijn gesloten zijn gebundeld en 

teruggebracht in 1 contract.  Het gaat om het terugbrengen van eigendommen middels verkoop. 

De onderhoudskosten zijn per definitie minder als we meer onroerende zaken verkopen. Op deze 

manier wordt er ook een bestuurlijke last weggenomen. Dit betekent niet dat we kerkgebouwen 

gaan verkopen of in Vijfhuizen de kinderopvang. (aanvulling vanuit het bestuur: én geen 

landerijen gaan teruggeven aan de families. Mogelijk in de loop der jaren, verkoop óf verlenging 

van het pachtcontract?) 

 

d. P geeft aan dat we op dit moment op de zondagen 3 vieringen hebben; 9:30 in Halfweg, 11:00 

in Vijfhuizen en dan om de week in Spaarndam en Haarlemmerliede ook om 11:00 uur. Veel 

mensen in Haarlemmerliede vinden 11:00 uur te laat. 

P oppert om de 3 steunkerken op zondag te laten rouleren. Dit bespaart 1/3 op de 

(stook)kosten en zorgt voor een gelijke druk op de gezamenlijke financiële pot (nu gaat dat 

scheef). Het zorgt er ook voor dat de viering in de steunkerken dan om 10:00 uur zou kunnen 

plaatsvinden aangezien dat met 2 voorgangers nog steeds te doen is (nu komen we eigenlijk 

steeds een voorganger te kort). 

JP geeft aan dat de aanvang van de tijden van de vieringen in de vorige pastoraatsgroep 

uitgebreid is besproken. Toen is unaniem besloten om het te houden zoals het is omdat we ook 

met een organist zitten die zowel in Halfweg als in Vijfhuizen speelt en dat met overlappende 

vieringen niet kan combineren. 

P geeft aan dat, aangezien Chris ook af en toe in Halfweg speelt en met Max in Spaarndam dit 

met 3 roulerende steunkerken te regelen zou moeten zijn. 

JP geeft aan het item mee te nemen in de volgende pastoraatsgroep vergadering. Het blijft een 

probleem als parochianen van steunkerken niet naar andere kerken gaan, maar als er in een kerk 

iedere week een viering is dan zullen mensen ook nooit naar een andere kerk gaan. 

 

e.  P geeft aan dat de fusie al een gelopen koers lijkt te zijn (1 januari 2024, klap erop en klaar). 

Volgens P zijn de parochianen er echter nog lang niet aan toe. En met het nieuws dat 

Badhoevedorp mogelijk ook aansluit, vraagt P zich af hoeveel pastores Badhoevedorp dan 

meebrengt (we hebben nu 2 voorgangers voor 4 kerken) omdat het anders niet te bemensen is. 

Ook wijst P op de geschiedenis; dat er eerder toenadering met Badhoevedorp is gezocht, maar 

dat dat is afgebroken. 

AvdH erkent de geschiedenis en geeft aan dat Badhoevedorp nu zelf zegt dat ze aansluiting 



willen. Eerst is geprobeerd Badhoevedorp aan te laten sluiten bij Amstelland. Dat ging niet goed 

omdat er procedures lopen met kerksluitingen; Badhoevedorp was bang de eerste te zijn om 

gesloten te worden. Vervolgens is Hoofddorp geprobeerd; dat lag uit de richting en was erg groot. 

Nu wordt er gekeken naar MeerLiede. Er wordt nog niet gekeken naar fusie met 5 parochies; het 

gaat over de 4 MeerLiede parochies en Badhoevedorp zou een samenwerkingsverband met ons 

krijgen.  

In Badhoevedorp zit alleen Loek Seebolt, maar die is inmiddels al in de 80. Daarnaast is er in 

Badhoevedorp nog een lekenvoorganger. AvdH geeft aan dat als er priesters nodig zijn, die er 

kunnen komen. Het is echter niet de bedoeling dat er, met uitzondering van speciale 

gelegenheden, meer dan 1 priester op een locatie voorgaat. Een extra priester brengt ook extra 

kosten met zich mee. Verder wijst AvdH erop dat het niet iets is dat het parochiebestuur oplegt 

en dat het wel door de mensen gedragen moet worden. 

P reageert hierop dat de fusie helemaal niet door de mensen gedragen wordt. 

AvdH vindt het nu puur een technisch verhaal dat later pastoraal moet worden uitgewerkt. 

P geeft aan dat het samenwerkingsverband goed werkt en dat er steeds meer samen wordt 

gedaan. Hij adviseert om nog niet te fuseren, maar eerst te kijken hoe het gaat met 

Badhoevedorp erbij. Als het nog nodig is kan er altijd nog over fusie gesproken worden. 

AvdH geeft aan dat dit op zichzelf een optie zou zijn. We hebben echter al een heel traject 

afgelegd. Het is niet de bedoeling dat Badhoevedorp de middenpositie zou innemen. AvdH 

schetst opnieuw de constructie met de gefuseerde MeerLiede parochie en het 

samenwerkingsverband met de parochie van Badhoevedorp. Het is het streven om binnen een 

jaar met Badhoevedorp te fuseren, maar als er tegenvallers zijn dan kunnen we daar beter nog 

even mee wachten. 

 

f. P vraagt of hij het goed heeft begrepen dat er 1 begroting komt. Dat zou betekenen dat de 

Actie Kerkbalans , die parochianen voorheen voor hun eigen parochie gaven op de grote hoop 

komen en dat alles daaruit wordt betaald. P geeft aan dat hij dat niet fijn vindt; hij vecht al 

jaren voor Vijfhuizen en “hoewel Spaarndam hem net zo lief is, wil hij daar zijn centen niet naar 

toebrengen”. 

AvdH vindt dat aan de ene kant begrijpelijk maar geeft ook aan dat het bestuur heeft laten zien 

dat alle vier de parochies financieel daadkrachtig zijn. Er zit wel verschil in de uitgaven . Het is 

echter niet de bedoeling dat de ene parochie wordt leeg getrokken ten bate van een andere 

parochie. 

 

g.  P geeft aan dat toen er tijdens de vorige parochieavond een tafeltje was waar gesproken werd 

over de hoofdkerk en de steunkerken. Er werd P en de andere mensen die aanwezig waren 

toen verzekerd dat alles toen nog open lag. Als P nu de argumentatie leest waarom Halfweg de 

hoofdkerk is geworden, denkt P dat het bestuur dat toen ook al had kunnen zeggen. P vraagt 

om eerlijkheid naar de parochianen. P heeft ook argumenten op basis waarvan Vijfhuizen de 

hoofdkerk zou kunnen worden. 

AvdH reageert dat dit in ieder geval iets zegt over de levenskracht van Vijfhuizen. Het bestuur 

hecht ook waarde aan het openhouden van Vijfhuizen. Over alle dingen die nu aangedragen 

worden, zoals bijvoorbeeld het rouleren van de steunkerken moet serieus met alle betrokkenen 

gesproken worden. Vijfhuizen is echter een grotere gemeenschap dan Spaarndam of 

Haarlemmerliede, waardoor je niet zomaar kan zeggen dat we gaan rouleren. Het zou kunnen dat 

dat uiteindelijk wel het resultaat wordt, maar het is niet iets waar je meteen mee begint. AvdH 

geeft aan dat op basis van de vitaliteit Vijfhuizen ook best hoofdkerk had kunnen worden. Een 

van de overwegingen is dat Halfweg-Zwanenburg de meeste parochianen heeft. De kerk is al 

gehalveerd.  



P geeft aan de argumenten te kennen. Waar het hem om gaat, is dat het bestuur het de eerste 

avond al had kunnen zeggen “omdat het toen al bekend was”. 

AvdH spreekt dit tegen en geeft aan dat door het jaar heen de gelegenheid is gegeven om hierop 

te reageren. Op de vraag om naamsuggesties zijn reacties geweest en dit geldt ook voor het 

thema hoofdkerk. Op het thema hoofdkerk zijn niet dusdanig veel reacties geweest dat dit 

aanleiding was voor het bestuur om het opnieuw in kaart te gaan brengen. Vorig jaar was er in 

ieder geval openheid om te kijken wat de hoofdkerk gaat worden. Met het doel om alle kerken 

open te houden hadden in beginsel alle kerken hoofdkerk kunnen worden. 

Met de keuze op Halfweg heeft Halfweg daarmee een soort voorkeurspositie binnen het bisdom 

gekregen waardoor we als we uitgaven bij het bisdom binnenbrengen mogen verwachten dat 

daar een bisschoppelijke machtiging op komt. 

HK voegt toe dat op de vraag in het parochieblad wat de hoofdkerk zou moeten worden, er geen 

reactie uit Vijfhuizen is gekomen. De meeste reacties, en dat waren er ook niet veel, waren voor 

Halfweg. 

 

h.  P geeft aan dat er op de parochiebijeenkomst vorig jaar een hoop vragen zijn gesteld en een 

hoop input is geleverd en dat daar terugkoppeling op zou komen. P wacht nog steeds op de 

terugkoppeling en vraagt wanneer die komt. 

AvdH geeft aan dat er van de parochieavond een uitgebreid verslag is gemaakt en dat dat bij het 

bestuur ligt en voor zover nodig is dat voor eenieder toegankelijk. 

P vraagt of parochianen eerst om het verslag moeten vragen in plaats van dat dit actief 

gecommuniceerd wordt. 

AvdH geeft aan dat het verslag erg gedifferentieerd bleek te zijn. Elke fase van het proces is op 

zijn merites beoordeeld. Niet elke fase is echter naar buiten toe gecommuniceerd, dit had 

wellicht beter gekund. Wat er in het parochieblad is gecommuniceerd (aanvulling vanuit het 

bestuur: en op de website)is hetgeen het bestuur uit het proces heeft meegekregen; daar zijn 

geen dingen achtergehouden. 

 

i. AvdH vertelt over de naamgeving dat de titel van iedere kerk blijft zoals die is. Vanuit het bisdom 

is de vraag gekomen om te kiezen voor een naam die typisch Katholiek is. AvdH geeft verdere 

informatie over Sint Gertrudis (de naam die nu is voorgesteld).   

 

j.  P merkt dat er veel vragen zijn, dat er veel onduidelijkheid heerst en dat er ook best veel 

vragen op de parochieavond beantwoord worden. P vraagt zich af of de antwoorden worden 

gecommuniceerd (op de website, in het parochieblad, of eventueel elders) 

AvdH geeft aan dat er in ieder geval een verslag zal worden gemaakt van de reacties op de 

parochieavond. Deze reacties kunnen ook nog schriftelijk worden ingediend. AvdH vertelt verder 

bestuur geen stappen over wil slaan. Dat het een ontwikkeling is die 10 jaar geleden is ingezet als 

een samenwerkingsverband en dat dat verder heeft geleid tot een pastorale eenheid. 

P dringt aan om dit soort informatie dan te communiceren. Er is een gebrek aan transparantie. 

Alles wat de parochianen weten is in de afgelopen twee jaar gecommuniceerd op 2 

parochieavonden (de vorige en deze) en een klein stukje in het parochieblad. P is van mening 

dat er veel meer over gecommuniceerd kan worden en dat dat wellicht ook zorgen bij 

parochianen wegneemt. 

AvdH beaamt dat er op dit gebied nog een weg te gaan is. Hij geeft aan dat het traject echter niet 

als vrijblijvend beschouwd mag worden. Dat het niet de bedoeling is dat we blijven debatteren 

maar dat we wel tot een conclusie komen. 

P geeft aan dat het hier niet om discussie of debat gaat maar om heldere communicatie; 



mensen moeten weten waar ze aan toe zijn. P begrijpt dat het op een gegeven moment klaar is 

en dat er een conclusie moet komen, maar dat met heldere communicatie mensen in ieder 

geval weten waar ze aan toe zijn. Dat is nu niet het geval. 

 

k. AvdH vertelt dat we de fusie niet al eindpunt moeten zien maar dat er bijvoorbeeld ook 

initiatieven in gezamenlijkheid moeten worden gestart. Verder zijn er veel vragen die niet onder 1 

noemer te vangen zijn. De energieproblemen zijn bijvoorbeeld ook verbonden met vragen over 

het pastoraat. Dat zijn niet dingen die op één avond afgesproken worden, maar die we met elkaar 

gaan bekijken. De pastoraatsgroep is daar een hele belangrijke schakel in. Niet iets wat vanuit het 

bestuur wordt opgelegd. 

 

l. P refereert naar de opmerking over AvdH met betrekking tot informatie die zwart op wit staat. 

In de communicatie die eerder is verstuurd wordt gesproken over gezamenlijke vieringen. P 

vraagt om een lijst van vieringen die het bestuur verstaat onder gezamenlijke vieringen. 

AvdH geeft aan dat er naar gestreefd wordt om bepaalde vieringen gezamenlijk te vieren. 

Afgelopen jaar is aan Vijfhuizen de ruimte gegeven om de Paaswake afzonderlijk te vieren maar 

het zou mooi zijn als we als parochie komen tot een gezamenlijke viering van de Paaswake. Dit 

moet wel in harmonie gebeuren (dat er bijvoorbeeld wel mensen zijn die in een MeerLiedekoor 

willen zingen). Het zou mooi zijn als de vieringen die de kerk voorschrijft om gezamenlijk te vieren 

dan als zodanig gevierd worden, maar het lijkt AvdH moeilijk om het te programmeren of zwart 

op wit voor te schrijven. We proberen het wel. 

We moeten voorzichtig zijn met structuren definitief maken maar we moeten er wel richting aan 

geven. 

AvdH geeft aan dat het communicatieplan nog verdere uitwerking nodig heeft en kijkt daarbij ook 

naar de persoon die aangeboden heeft daarbij te helpen. Hij vraagt zich af of het bestuur daar 

voldoende gebruik van heeft gemaakt. Hij beluistert nu dat het bestuur dat meer had kunnen 

doen. Het gaat erom dat de fusie niet als eindpunt wordt beschouwd, maar als iets om samen op 

verder te gaan. 

P geeft aan weinig antwoorden op zijn vragen te hebben gehad, maar spreekt de hoop uit om 

er met het communicatieplan iets helders van te maken. 

 

m.  P refereert naar het stukje over de fusie in het parochieblad van 27 augustus. Dat er voor 1 

september gereageerd kon worden. P vindt dit erg kort. (aanvulling vanuit het bestuur: dat is al 

eerder in het parochieblad gevraagd aan de parochianen) 

P vervolgt dat de fusie per 1-1-2024 ingaat, dat de notaris het binnen een half jaar op papier 

moet zetten en vraagt zich af of de gelden dan ook al op 1 hoop gegooid worden. 

AK geeft aan dat er 1 parochie is en dus 1 administratie. De Actie Kerkbalans voor komend jaar 

wordt nog wel gesplitst gehouden. Wat het daarna wordt, moet nog bekeken worden.  

Voor komend jaar blijft het zoals het was. 

P vraagt of de hoofdkerk, in Vijfhuizen panden zou kunnen gaan verkopen. 

AK geeft aan dat, dat  een besluit van het kerkbestuur moet zijn. 

 

n.  P geeft aan dat er een korte vraag wordt gesteld en dat AvdH daar een gigantisch lang 

antwoord op geeft. P vraagt zich af waarom het bestuur niet altijd zoveel communiceert. 

AvdH geeft aan dat het altijd beter kan. Het is een terecht punt. Er is een wisseling van personen 

in het bestuur geweest. Het bestuur heeft het streven om ieder parochieblad iets te moeten 

communiceren. Via de website zou meer en flexibeler gecommuniceerd kunnen en moeten 



worden. 

P geeft aan dat het bestuur de beschikking heeft over iemand die heeft aangeboden de 

communicatie te doen en vraagt het bestuur om daar gebruik van te maken. 

 

o.  P vraagt zich af of het bestuur enig idee heeft, mits de fusie per 1 januari 2024 doorgaat, wat 

er allemaal verandert moet worden en wat voor kosten, tijd en werk dat met zich meebrengt? 

AvdH geeft aan dat er een jaar is uitgetrokken om e.e.a. te regelen. 

P vraagt of het niet verstandiger is om die dingen eerst te regelen en dan pas de fusie door te 

voeren. 

AvdH vertelt dat er zaken zijn die pas geregeld kunnen worden als de positieverandering is 

gebeurd. 

 

p.   P vraagt zich af of het bestuur een idee heeft wat de fusie zelf gaat kosten. 

AvdH geeft aan dat het in beginsel niets hoeft te kosten (alleen de notaris). Hij geeft verder aan, 

dat er minder binnenkomt. 

P reageert daarop door te zeggen dat de reden dat er minder binnenkomt aanwijsbaar is. Het 

bestuur heeft hier meerdere keren brieven over ontvangen. Het is jammer dat de pater in de 

kerk zit maar P wil het volgende wel noemen. Dankzij of ondanks de paters komen er minder 

mensen in de kerk, komt er minder geld op de collecteschaal, worden er minder kaarsen 

gebrand en geven mensen geen geld aan de actie kerkbalans onder de noemer: “ik kan het toch 

niet verstaan, waarom zou ik daar geld voor geven?”. Dat er minder binnenkomt is duidelijk en 

dat zal doorgaan zolang de paters er zijn. P hoopt dat er goed over nagedacht wordt en heeft 

vernomen er er misschien contractverlengingen aan zitten te komen, maar hoopt dat voordat 

dit gebeurt er eerst met de parochies gesproken wordt. 

AvdH geeft aan dat hij bisschoppelijk vicaris is maar niet over de benoemingen gaat (dat is de 

vicaris generaal in samenspraak met de bisschop). Verlengingen hebben van doen met de eisen 

die we als parochie mogen stellen. Een factor is taalverbetering. Daarom zijn beide paters 

gevraagd om op een hoger niveau te komen wat taal betreft. De paters zijn inmiddels met een 

cursus bezig (niveau B), maar het verzoek is om daar langer mee door te gaan zodat er een 

duidelijke interactie plaatsvindt. De cursus is inclusief spreekvaardigheid. AvdH zegt dat het 

duidelijk mag zijn dat er een uitdaging ligt. 

P beaamt dat er een uitdaging ligt en hoopt dat het gerealiseerd wordt, maar heeft er een hard 

hoofd in. Met name met speciale vieringen komen mensen niet naar een kerk omdat het niets 

toevoegt of mensen er niets van begrijpen. Op die manier sturen we mensen weg. P denkt dat 

we niet zo lang moeten wachten en dat er binnen korte tijd iets gedaan moet worden. 

 

q.  P vraagt of er een centrale ledenadministratie komt wanneer de fusie gerealiseerd gaat 

worden. En of er al met de mensen gesproken is die momenteel de leden administratie doen. 

De mensen die het nu doen weten niet of ze nog door moeten gaan of niet en zo ja op welke 

manier. Volgens P heeft het bestuur nog wat te doen in het kader commissies aanstellen en 

met mensen praten. 

AK geeft het aan dat het 1 systeem gaat worden. 

P vraagt nogmaals aan het bestuur om met de mensen te gaan praten en benadrukt het belang 

van communicatie. 

AvdH geeft aan dat het bestuur hier echt iets mee wil gaan doen. 

 



r.  P staat met een dubbel gevoel. Hij komt uit Vijfhuizen maar doet ook mee in MeerLiede brede 

initiatieven waardoor hij weet wat samenwerken is. Na alles wat gezegd is kunnen de 

aanwezigen geen besluit nemen (dat ligt bij het bestuur), maar we kunnen wel een overweging 

meegeven om de fusie voorlopig uit te stellen. Badhoevedorp komt er mogelijk bij. Laten we 

rustig gaan samenwerken met Badhoevedorp. Inmiddels is ook duidelijk wat er nog moet 

gebeuren om tot een fusie te komen. P vertelt dat het vermogen bij de 3 steunkerken ligt en is 

bang dat als er wat gebeurt de 3 steunkerken de hoofdkerk warm moeten houden. 

 

s.  P geeft aan nog iets vergeten te zijn; niet richting het bestuur, maar richting de mensen die 

vanuit Vijfhuizen aanwezig zijn. P vindt het fantastisch dat de mensen er zijn, maar hoopt dat 

deze mensen bij de eerstvolgende MeerLiede viering ook aanwezig zullen zijn. 

 

t.  P heeft geprobeerd de hele avond goed te luisteren. Ongeacht het goede luisteren heeft P geen 

idee of het een goed idee is om te fuseren. Er is geen haast bij en het bestuur heeft P niet 

kunnen overtuigen dat het moet. Waar doen we het voor? 

AvdH kan geen eindconclusie trekken waardoor iedereen overtuigd wordt. Vanuit het bisdom 

wordt echter gevraagd om schaalvergroting toe te passen. Er worden elders kerken gesloten. 

Daarom ligt het voor de hand dat we voor een versterking moeten zorgen op lokaal vlak. 

Wanneer er over fusie gesproken wordt, is dat iets wat door de bisschop wordt gezien als iets van 

zijn beleidsplan. De fusie is een eindproduct van de samenwerking die we al jaren hier zien. 

P geeft verder aan dat er nooit in het parochieblad is gevraagd om een mening over de fusie 

zelf. Er werd gevraagd reactie te geven op wie de hoofdkerk wilde worden en welke naam. 

 

u.  P geeft aan dat bij de fusie bij de notaris de statuten worden opgemaakt. De vraag is of daar 

input van parochianen voor wordt gevraagd of dat dat door het bestuur wordt “bekonkeld”. 

AvdH geeft aan dat er geen andere statuten worden opgesteld. De statuten worden bepaald door 

wat er door de bisschoppenconferentie is vastgesteld als statuten voor een parochie. Het enige 

dat verandert, is de naamgeving. 

 

v. P geeft aan dat er veel argumenten zijn gehoord i.v.m. de datum. En stelt de vraag: “Gaan we 

fuseren per 1 januari 2024? Ja of Nee?” 

AvdH zegt dat als hij eerlijk moet zijn 1 januari 2024 vast houdt als streefdatum. Alle argumenten 

worden meegenomen in de gesprekken over de besluitvorming. Deze argumenten worden ook 

meegenomen in de communicatie naar het bisdom. Het is vervolgens aan de bisschop om te 

besluiten om de fusie wel of niet en wanneer te zullen plaatsvinden. 

 

AvdH sluit de parochieavond af. 

 

   

 

 

 


